






















































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































Ventura County Sheriff’s Office Memorandum

To: Administration Date: February 2, 2022
From: Captain William Britt

Subject: John Hajducko

Re: 03-24690 / SB1421

Date of Interview:

Time of Interview: 0330 hrs

Case Catalyst Operator: _

Legend: MV = Male Voice
JH = John Hajducko
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CONFIDENTIAL

MV: 2- -- 2003. The time right now 1is
0330 hours. This 1s a walkthrough with John
Hajducko.

And go ahead and just go ahead and start,
in your own words, the information you had
obtained reference this whole situation. And then
I1"1l interject, okay?

JH: Okay. I think the original, the most
original information that I had regarding the
call, was when we left the station. And we were
driving westbound on Las Posas and we heard one of
the Camarillo city patrol units state they"d --
they saw a vehicle from an earlier call. They
intent to make traffic stop on i1t. Vehicle drove
through the stop sign and he was then in pursuit
of the subject. Basically his
description of the way the suspect was driving was
very erratic, very dangerous. And so we, myself
and my partner Deputy Mike Marco, we began
paralleling -- paralleling the pursuit since there
was only one unit involved, trying to basically
cut the subject off. Specifically time to
determine where -- where we was going to go, his
location.

MV: Were you and Marco In a
black-and-white car?

JH: Yeah.
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MV: Okay.

JH: He — we trailed the subject from Las
Posas, came through the city. There was extremely
heavy traffic in all areas of the city. The in-
-— 1nformation we had was the subject was on the
freeway, he was headed southbound on 101. He had
exited at Pleasant Valley and then he was driving
on the wrong side of the freeway. Then went
northbound on the freeway, at which point we
headed back through the city. We pulled off at
Carmen, was on the Carmen onramp or northbound 101
basically waiting for the CHP to head that way.

MV: Uh-huh.

JH: The information we then had was that
the subject had gotten off the freeway at Carmen
and that he -- actually the units had lost sight
of the subject after he was driving down the
shoulder of the road and that a by- -- or a
bystander basically said that they"d seen the car
get off at Carmen.

MV: So he was driving actually on the
shoulder of the road to get away from you?

JH: At one point, yeah.

MV: Okay. Do you ever mention his speeds
or how he was driving during that time?

JH: 1 know one of the speeds they
mentioned was 70 miles an hour on a surface
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street.

MV: Okay.

JH: And that he was driving very
erratically. He had gone through stop signs, over
double yellows, passing cars. Basically just very
dangerously.

MV: Okay.

JH: After the -- they terminated the
pursuit “cause they couldn®"t find the -- the
vehicle anymore. We assist -- assisted In a
search of the area for the vehicle.

MV: Could you tell what kind of vehicle it

was?

JH: A —-— they mentioned here was a "68 or
"69 Ford Mustang, black.

MV: Okay.

JH: And after 1| believe 1t was Sergeant
Rhods, he -- he had stated that all units to take
10-98 to the area and that"s just because they
couldn®"t find the subject.

At that point we went to dinner out In
Ventura. While our unit was eating there, the
call came over the radio that subject had a knife
and that he was barricaded in his residence, at
which point our units began heading that way. We
then received a -- a call iInformation for a SWAT
callout.
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MV: So when you say your unit, you"re
talking about your --

JH: Right.

MV: (INAUDIBLE) unit?

JH: Right. (INAUDIBLE) unit.

MV: Okay.

JH: So then we headed out toward the area.
Got the iInformation. When we arrived on scene,
Sergeant Rhods briefed us about the situation.
Stated that subject i1s 1In the house, extremely
hostile, that he"s armed with a butcher knife. We
also received information that I believe i1t was
Deputy Hollowell -- Hollowell --

MV: Uh-huh.

JH: -- had attempted to make contact with
the subject and 1t was either through a window or
a door. 1I"m not -- | believe the information then
was that 1t was a window. Had reached out and
slashed the deputy on the arm with a butcher
knife.

MV: Okay.

JH: From there, 1t was Rowland and 1 were
getting our SWAT equipment ready. The subject
approached out the front door. So we responded
there. Subject came out. | didn"t have a direct
view of him but 1 could hear him yelling, yelling
that he wanted the press here. He"s saying a lot
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of -- 1t was religious statings, saying that God

would condemn us, that we were all -- just that he
was spouting religion, is 1f there iIs a
condemnation towards the police and -- and he was

yelling that, you know, you fucking pigs. You
know, get out of here, get out of here and then
went back inside the residence.

MV: Let -- let me just back up a minute.
When he®"s out there i1In the front making contact
and yelling, was there anything about (INAUDIBLE)
anything like that? 1 mean, was there any
(INAUDIBLE) that you recall?

JH: Not that 1 recall. Not at that time.

MV: Okay, okay.

JH: The subject went back inside. Deputy
Rowland and 1 conducted a scout of the house from
the adjoining yard. "Cause we"re trying to get
what we could as far as the visual way out --

MV: Uh-huh.

JH: -- so that we could better set up a
tactical plan. While back there, the plan was set
and Deputy Marco and 1 were deployed to the 374
corner of the house.

MV: Okay. This was after you had made a
unit plan with the rest of the crew then, right?

JH: Correct. Our --

MV: The -- the rest of the SWAT people?
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JH: Correct. Our original game --
original game plan was that we wanted to release
patrol perimeter units and basically employ SWAT
personnel around the house.

MV: Okay.
JH: And then at that point, like | said,
Deputy Marco and 1, we proceeded to the 3/4 corner

of the house.

MV: Which 1s the southeast corner?

JH: Correct.

MV: When you say '"3/4 corner," right?

JH: Correct.

MV: Okay. Just to clarify then, when you
numbered the sides of the house, 1 being the
front, 2 being the left side, on this case would
be the north side, 3 the view side, and 4 just
south, right?

JH: Correct.

MV: Okay. Just to clarify that. Okay.

JH: From there we set up our positions.
That we were actually relieved by a Camarillo SED
unit that was 1n the south, In the -- or the yard
going to the subject"s house to the south. We
were In that yard and our position was between
several wood planks that had been kicked out by
the deputy.

MV: Okay. So you"re referring to the
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fence right here then, right?

JH: Correct.

MV: Okay. And those planks are gone, were
removed by the deputies before you, right?

JH: 1 believe so.

MV: Okay, okay.

JH: And at that point, we set up the
positions basically relaying intelligence that we
-—- we had by viewing the subject mainly through
the sliding glass door and also partially through
the bay window that extended out from the kitchen.

MV: Okay. So just to clarify, you and
Marco are on -- still on that side of the fence
then 1n the neighbor®s yard looking through that
big hole In the fence, right?

JH: Correct.

MV: Okay. So you"re looking -- and
there®s a tree here and towards the back slider
area?

JH: Correct.

MV: Okay, okay.

JH: During that time, the subject was --
he was very irrational to put i1t best. He was --
there were several times where he would turn the
music on, turn i1t on extremely loud. The visual
that we had of him were oftentimes coming to the
back slider, not opening it but peering out.
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MV: Uh-huh.

JH: He was with his father several times
in the kitchen. When we first deployed, we heard
the subject screaming at his father, yelling that
God would condemn him for what he did. And he was
screaming about what a father would do and -- and
he was just acting, or vocalizing very
irrationally.

MV: Did you think there was kind of a
threat towards dad?

JH: At that point, yes.

MV: Okay.

JH: Then as time went on again, he would
turn the music off, he would turn it back on.

MV: Okay.

JH: He would then come to various corners
of the house and began screaming out the window.

MV: Okay.

JH: And mainly the things that -- or the
times that we heard him were when he was at the --
either the 3-side of the house or the 4-side of
the house.

MV: Do you recall what he was saying when
he"s yelling out the windows here?

JH: He was screaming everything from if
you -- 1f you want me, you"re going to have to
kill me. Basically again, a lot of biblical
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things.

MV: Uh-huh.
JH: Yelling things that, saying Sheriff
Brooks 1s an asshole. He made references to -- to

Deputy Rodarte saying that, | can"t recall exactly
what he was saying but I remember that was the
deputy"s name.

MV: Okay. Do you recall the gist of con-
-— 1 mean, that part of 1t, you know, from the
text maybe?

JH: He"s just screaming at us, that"s
basically threatening Rodarte.

MV: Okay.

JH: If he"s here --

MV: Okay.

JH: -- he"d -- he would kill him. That he
made reference to a Deputy Jeff Blank --

MV: Uh-huh.

JH: -- saying that, you know, he -- he

knew what this was about and saying that he would
kill him too. Saying 1t Sheriff Brooks was here
he"d put a gun to his head and kill him. And then
again, he was just extremely mad that, you know,
that we didn"t have to be here. You know, if you
have any -- God would condemn us for this.

MV: Uh-huh.

JH: He said that he -- at one point that
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he"d shove a 4 x 6 up everybody®"s ass here.

MV: Uh-huh.

JH: He also made reference to being in the
Camarillo Police Station and firing a round
through the ceiling. He also stated that at one
point that Judge Riley said he was crazy, that we
could all leave him alone.

But the only -- for most of the night, most
of our visual contact was through the back slider.
And then at one point a plan was set up that if
the subject came out through the front, there was
an emergency response team so get the SWAT officer
set up.

MV: Uh-huh.

JH: And they were going to try to make an
arrest through the front of the house. At one
point, the (INAUDIBLE) of the house we could hear
SWAT officers calling to him.

MV: In the front now?

JH: Yeah.

MV: Okay.

JH: Asking him what they should do to end
the situation, what they needed to do. Again, he
just stated that okay, we"re going to do now.
We"re going to -- or you"re going to have to kill
me and --

MV: Were they trying to reason with him,

10
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iIs that what you®"re trying to say?

JH: Yeah.

MV: Okay.

JH: It was basically trying to calm the
situation down, get him to --

MV: Okay.
JH: -- surrender peacefully.
MV: Okay.

JH: He was yelling that he didn"t do
anything, to leave him alone and he came back iIn
the house. The first time we actually saw him in
the backyard, his father walked out and he walked
out with him and --

MV: Where did he walk out from?

JH: They walked out of the back slider on
the 3-side.

MV: Okay.

JH: He had a flashlight in one hand.

MV: This the suspect now?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: A flashlight in one hand and he was an
unknown object at that time, In his other hand.
The father and him both walked out. We illuminate
him with our flashlights "cause we couldn®t tell
what that other object was.

MV: Uh-huh.

11
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JH: Actually something 1 probably should
mention. Part of the original information we had
when we were deploying, that based on intelligence
that the SWAT team had got, there"s possibly a gun
In the residence.

MV: Okay.

JH: So that was one of our concerns that
he might come out with a firearm.

MV: Okay.

JH: And when he came out with that unknown
object --

MV: Okay.

JH: -- that"s when we i1lluminate him to --

to determine what the object was.

MV: From when (INAUDIBLE) over here then?

JH: Correct.

MV: Okay. Where was he at when he came
out? | mean, you say he came out the door, from
the door right here?

JH: Correct.

MV: The slider, right?

JH: Correct.

MV: And where was he at when you
il luminated him?

JH: He was approximately four feet from
the slider, the --

MV: In the southerly direction towards

12
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you?
JH: No. He was directly -- directly

southern with the -- or east from the --
MV: Okay.
JH: From the slider.
MV: Okay.
JH: He had a -- looked like a -- some sort

of glass with a clear liquid in one hand. And
then the flashlight and what we finally determined
after i1lluminating him, a -- a butcher knife,
appeared to be a blade approximately four --
fourteen inches i1n length.

MV: Okay.

JH: At that point his father was yelling,
you know, get the fuck out of my yard.

MV: Yelling at you guys then?

JH: Yeah.

MV: Okay. Where was dad at?

JH: He was -- he was probably about two to
three feet away from -- from him.

MV: In front of him or behind him?

JH: Beside him to the north.

MV: Okay. So you want to walk over there
and kind of show me where --

JH: Yeah.

MV: -- he was at? So the suspect comes
out the slider here?

13
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JH: Correct.

MV: Okay.

JH: He was probably approximately right
where 1"m standing.

MV: Okay. Identify it for the tape
(INAUDIBLE) .

JH: That"s probably two to three feet to
the east of the slider.

MV: Okay.

JH: And his father was approximately two
to three feet to his left, would be the north.

MV: Okay.

JH: His father was standing --

MV: By the (INAUDIBLE).

JH: Correct.

MV: (INAUDIBLE). Okay.

JH: Correct. Father was standing there
kind of shaking his hands about waist level.

MV: Uh-huh.

JH: Telling us to get out of his yard.

MV: Could he tell where you were at? |1
mean --

JH: Originally he could not.

MV: Okay.

JH: Eventually with -- with the flashlight

MV: Okay.

14
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JH: -- he began i1lluminating to the north,
you know?

MV: The suspect did?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: They"re all standing over there,
they"re over there. Do you see them, Dad? Do you
see them? And then again, then they pointed the
flashlight 1n our direction.

MV: Okay.

JH: At this time they could see us when
we"d 1lluminated him In order to find out what the
object was. And they began pointing over at us
and at that point he took the knife and he began
slashing i1t around up and down. He pointed it
directly at us.

MV: Uh-huh.

JH: Again saying if you want -- 1f you
want me, you"re going to have to kill me.

MV: Okay.

JH: And then --

MV: You could clearly hear this from --
from what he was saying then?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: He also sat there and when he directly
pointed the knife at us, he told us i1t"s your

15
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turn.

MV: Okay.

JH: And then he basically, with him and
his father, they were saying you guys get the fuck
out of here. They"re wasting their time with me,
they"re wasting their time with me. And then they
scooted back inside the -- the residence.

MV: Okay.

JH: At another point, again there was, we
had visual contact with them again through the
slider. 1t was clear that after he saw the -- the
SWAT officer in the adjoining yard, he appeared to
try to take this, the curtain hanging In the
slider and move that across i1In order to obstruct
our view.

MV: Okay.

JH: Wasn"t very successful at 1t. We
could still see when he would come to peek out.

MV: Okay. Did that -- was that the father
doing that or the suspect doing that?

JH: It was mainly the suspect although the
father did --

MV: Okay.
JH: -- decide to do that once.
MV: Okay.

JH: And several times the father would
come, he"d just open the slider and then he"d shut

16
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It again and lock it.

MV: Okay.

JH: Then the second time they came out,
the father walked a short distance out of the
house and he proceeded about -- 1*d say about five
feet to the south of the slider about where the
brick pattern would be in the concrete.

MV: Okay. By this -- this brick thing
over here?

JH: Correct.

MV: Okay.
JH: The father then took the flashlight,
pointed 1t at us and -- and began yelling at us,

get the fuck out of my yard, get out of here, you
guys need to go. Suspect came out and basically,
you know, there -- they"re all screwed up, Dad.
You know, fuck them, fuck the pigs.

MV: And where was he at when he came out?

JH: He proceeded just past the door frame
like (INAUDIBLE).

MV: Okay.

JH: He wasn"t very far, and the father
then proceeded back 1In the house.

MV: Okay.

JH: Suspect leaned up with his -- he went
back inside the slider, poked his head out, and
had the knife up in his hand. As he poked i1t out,

17
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and shouted I love my daddy and then shut the
slider and locked it.

At that point Deputy Marco and 1 talked
about him exiting from the house. And we felt
that although the father was very hostile towards
us, we felt that he was i1In danger.

MV: Uh-huh.

JH: Based on the statements the subject
made, based on all the previous Information as far
as his disregard for everyone®"s safety --

MV: Uh-huh.
JH: -- 1n the pursuit, statements that he
made, he was -- he was putting himself In danger,

putting his father in danger, putting officers who
are trying to conduct operations in danger.

And then we talked about situations as far
as If -- 1T he was to come out aggressively, how
would -- how -- or how we would handle that.

We"re at the location with other officers were, 1In
case he proceeded at them hostilely. And so we
had a pretty good -- we had a feeling that -- that
he was just obviously total disregard for
anybody®"s life at that point.

MV: Okay.

JH: The last time we saw him, or actually
previously to the last time we saw him, there was
talk over the radio that if the father exited the

18
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house and we had a distance well enough away from
the -- the suspect, that the plan was that they
would try to grab the father and remove him from
the situation.

MV: There was a public debate over the
radio to everybody that was around, right?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: And that basically that -- that if
the -- there was a -- 1f that was authorized
through the command post that there was a new
shift, call 1n and okay, he"s -- he"s clear that
the deputies should react and try to remove the
father as quickly as possible using less lethal
and diversion.

Father came out and he had a flashlight in
his hand. And he began walking in a southern
direction away from the slider.

MV: He was walking this way towards --

JH: I"m sorry. East of, away from the
slider. And he walk --

MV: Towards the 37

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: He walked out and proceeded out
through the grassy area.

MV: Okay.
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JH: And began walking and then began
walking In a southern direction. Suspect stepped
outside and I"d say he was about where the brick
pattern was.

MV: Okay. So dad goes this way towards
the east and then turns south basically towards
your direction?

JH: Correct.

MV: He has a flashlight?

JH: Yeah.

MV: Okay. Suspect comes out behind him?

JH: Correct.

MV: Okay. And he®"s about where now?

JH: He"s about at the brick pattern in the
concrete.

MV: Okay. Okay.

JH: And he -- he"s yelling to his dad, he

was saying -- or we can"t even find our fuckin*®
cat "cause all these pigs are here. You know, all
we -- all we want is our cat. These fuckin® cops

are, you know, look at this. They (INAUDIBLE) our
yard. Stuff to that effect. The father then
proceeded 1In a direction around us and put the
il lumination on us.

MV: Okay.

JH: As he"s south in the corner, father
was telling us to get out of his yard. The son

20
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then proceeded to walk iIn a southern direction
along this path here.
MV: Okay. So he"s going along this wall

here?

JH: Correct.

MV: Towards his house?

JH: Correct.

MV: Towards your location?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: And I -- at that point we saw him and
he had the knife in his hand.

MV: Okay.

JH: And he"s just still waving i1t around.

MV: You"re doing like a chopping motion
with your hand there.

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: And he"s approaching at me with an
overhand motion at that time with just a simple
slash and i1t was cut up and down.

MV: Okay.
JH: He proceeded out to about where the
first -- that the suspect out, was about where the

yellow extension cord 1s.
MV: Okay. Over by that (INAUDIBLE) over
there?

21
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JH: Correct.

MV: Okay.

JH: He stood there, he was yelling at us
to get out of the yard. The father then proceeded
back towards the house and that"s when i1t was east
of where the subject was standing.

MV: Okay.

JH: Facing the southeast direction to that
RV of the suspect was proceeded by the father.

MV: Okay.

JH: Also, the suspect was at -- from our
location, you could see that at that point by
the -- the tree --

MV: Okay.

JH: -- over iIn the corner.

MV: Okay.

JH: To the point we could see his -- his

body but we couldn®t see what his hand motions
were. And, which had us really concerned because
we didn"t know i1f he was going to kill -- stab his
father where we wouldn®"t be able to react because
our shot would be blocked by the father®s vantage
point. Also we were concerned because now he"s
sitting by the tree, that we didn"t know if he --
1T he moved further south, he would basically be
obstructed by the trees.

MV: Okay.
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JH: And could move closer to us. At that
point Deputy Schierman turned from the north from
their location behind the fence line.

MV: Okay.

JH: I heard a flash bang go off and then
Schierman fired a forty millimeter less lethal
round --

MV: Okay.

JH: -- at the subject.

MV: When the flash bang went off, did you
see the suspect react at all?

JH: No.

MV: Okay. Did you think that was kind of
odd?

JH: Yeah.

MV: Okay.

JH: 1 saw the forty millimeter go off and
I just heard the subject yell and then he
proceeded to run. He was hunched over, back, and
then towards the sliding glass door.

MV: Okay. Can you tell 1T he had been hit
by the forty millimeter?

JH: I didn"t see direct impact but I --
I"d assume by the way he was crouched over and the
way he"s (INAUDIBLE) that he had been hit.

MV: Okay.

JH: 1 just saw Schierman proceed south
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along the front of the house.

MV: Okay. So he"s coming to the fence on
the north side?

JH: Correct.

MV: And then he"s coming across this way?

JH: Correct.

MV: So he®"s coming south then, right?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: And the subject had -- as he was
coming through the fence, the subject had already
dove back inside the house.

MV: Okay.

JH: Schierman proceeded south. | saw him
as he crossed the threshold or across the front of
the doorway. He looked inside.

MV: This 1s Bill Schierman now, right?

JH: Bill Schierman.

MV: Okay.

JH: Pointing his forty millimeter towards
the i1nside of the house.

MV: Okay. So he®"s got the forty
millimeter with him now. (INAUDIBLE).

JH: 1 don"t remember.

MV: All right.

JH: It looked like 1t was his right, but
I -—- 1 can™"t remember.
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MV: Okay. But you say he pointed it
towards --

JH: Towards the door.

MV: -- the door. Okay.

JH: And just to cover himself (INAUDIBLE)
the open doorway.

MV: Okay.

JH: He passed the doorway and proceeded to
grab the father.

MV: Okay. Where was the father at, at
that point?

JH: The father was back where we had last
seen the subject before he ran off of the --
probably nearer to the dirt at the -- at the
grassy area of the back, maybe a little -- maybe
two to three north of that.

MV: Okay. You thinking about that
(INAUDIBLE) area? That brick (INAUDIBLE) area
right there?

JH: Correct.

MV: In that general area?

JH: Yeah, kind of. It"s probably out
right where the -- the curb 1is.

MV: Okay.

JH: And then he was basically directly at
arm®"s length right towards the --

MV: So he’s basically by the back of the
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lawn mower then, right?

JH: Correct.

MV: In that general area?

JH: Exactly.

MV: Okay, okay.

JH: Schierman runs across the doorway and
he proceeds to physically (INAUDIBLE) subject. Or
the -- the father.

MV: Okay.
JH: We couldn®t really see based --
because our focus now -- or focus was -- was now

on the subject going back 1n the house. And we
knew the rescue team was coming too.

MV: Uh-huh.

JH: So Marco and 1 both concentrated on
directly on the doorway because we felt that we"d
see near the (INAUDIBLE) that"s where the subject
would come out.

MV: Okay.

JH: Our feeling was basically that because
his prior actions, the way he was acting, you
know, 1f -- basically homicidal statements towards
deputies outside, that -- that knowing that his
father was still outside being engaged by deputies
he was probably going to emerge --

MV: Okay.

JH: -- and try to engage the deputies.
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Deputy Rowland was the next subject behind
Schierman.

MV: Okay.

JH: He was moving southerly across the
house.

MV: Okay.

JH: 1 saw Rowland by the corner of the
threshold of the doorway.

MV: Okay.

JH: And --

MV: So he®"s right here in the front yard?

JH: Correct.

MV: Adjacent to where the light is right
here?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: So he -- he cleared that. He pointed
his Galil 1In. Just as he did that, | saw the
subject lunge out the slider --

MV: Okay.
JH: -- with the knife over his head.
MV: Okay.

JH: And was 1n a stabbing motion directly
at Rowland.

MV: Okay.

JH: And at that -- that"s the point |
fired.
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MV: Okay.

JH: Basically my -- my feeling was that
Rowland®"s life was in immediate danger.

MV: Okay.

JH: Because of the fact that he"s about to
be stabbed.

MV: You"re gesturing In a -- a stabbing
motion with your right hand going -- going down iIn
an arc.

JH: Correct.

MV: (INAUDIBLE) motion i1s what you say,
trying to say, stabbing motion this way?

JH: Yeah, stabbing motion directly over
the shoulder.

MV: Okay.

JH: And it was a -- an extreme lunge at
Rowland.

MV: Okay.

JH: And that"s at the point I fired.

MV: Okay. And where were you at -- at
when you fired?

JH: 1 was actually seated on a child"s
chair just in the other side in the neighbor®s
yard.

MV: Okay. So you®re still In -- i1In the
neighbor®s yard then, right?

JH: Correct.
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MV: Looking through that opening in the
fence over there?
JH: Correct.

MV: Okay.

JH: 1 fired one round at the subject when
he was -- as he was stabbing at Rowland. At that
point 1 saw Rowland retreating back and heard
fire.

MV: Okay.

JH: The subject -- the things that was
going on, the subject fell back into the house.

MV: That he fell you say?

JH: It appeared that he was falling
backyard.

MV: Okay.

JH: 1 then heard -- | heard Rowland
yelling subject took fire. At that point | had
only fired the one round because Rowland was now
directly on top of the subject.

MV: Uh-huh.

JH: Standing outside the doorway pointing
his rifle 1n and Schierman was -- 1 want to say he
moved back to (INAUDIBLE) with -- with the father.

MV: Okay.

JH: (INAUDIBLE).
MV: Was Schierman closer now to the
opening of the door now?
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JH: Correct.

MV: Coming back this way.

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: So now my -- now my view of -- of both
subject i1s obscured because he"s back In the
house.

MV: Uh-huh.

JH: And there was also Rowland, Schierman,
and his father down the way.

MV: Uh-huh.

JH: So at that point 1 told Deputy Marco
let"s go. We took several more plankings from
the -- from the fence and 1t was from the 3/4
corner into the area.

MV: Okay.

JH: 1 saw Rowland -- correction, Schierman
down here trying to secure the -- the father --

MV: Uh-huh.

JH: -- on the concrete patio just to the

north of the jacuzzi. And then several other
deputies were coming to the doorway getting
medical attention to the subject. 1 ended up
toward the doorway and we plan -- heard Sergeant
Miller ask who fired.

MV: Uh-huh.

JH: Rowland said that 1 -- that he did.
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Then 1 went up to Miller and told him that I think
I fired one round as | thought he was going to
stab Rowland.

MV: Okay.

JH: And at that point that"s when he
pulled us off to the side, reigned the SWAT
personnel. They were done giving medical
attention. They -- paramedics were called in
(INAUDIBLE) now for the added immediate action.

MV: Okay. You say you fired, do you know
1T you actually struck him?

JH: I couldn®"t say positively. There
wasn"t a (INAUDIBLE) I was firing and he -- 1
mean, | was the only one firing (INAUDIBLE)
directly back from mine and 1"m fairly sure | was
fairly accurate on the shot.

MV: Okay.

JH: But --

MV: You had mentioned something about when
he came out, you heard a yell or something like
that. Do you know 1f -- 1f that was -- did the
suspect yell or was that Mike yelling or do you --
were you asking or --

JH: No. 1t was -- 1t was the subject. |
didn"t hear Mike yell at all. | just saw him
retreating back as the knife was --

MV: Okay.
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JH: -- coming down at him.

MV: Okay. Did you see 1f the knife --
knife may have touched him or something?

JH: My belief was that he had actually
been stabbed.

MV: Okay.

JH: Because the knife is -- | saw the
knife come way up over his head. Again, as he
lunged out and the knife was -- i1t was clear from

where 1 was in direct contact with him and I
thought he"d originally been stabbed.

MV: That Mike had been stabbed?

JH: Correct.

MV: Okay. Where was the suspect at when
you saw him come out of the door and where was
Mike at, can you kind of tell me that?

JH: The suspect was -- Mike was directly
right here, a little bit further, yeah.

MV: Within about a foot of the wall then?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: And then the subject made a stabbing
motion coming out about -- you could see it very
well, crouched over position.

MV: Okay.

JH: And was just stabbing straight out
at -- straight out at Mike.
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MV: Was Mike kind of facing him then?

JH: Mike -- Mike was peering around the
corner and then as the subject stabbed out, Mike
was stepping back.

MV: Okay. So Mike was trying to retreat
to get out of that zone then?

JH: Correct.

MV: Okay.

JH: And then again, he came out with his
knife, 1 thought what appeared to be direct
contact with Mike.

MV: Okay.

JH: And then the subject went back, again
Rowland had -- never saw exactly when he was
firing. 1 heard the round.

MV: The round In -- rounds that Mike may
have fired?

JH: The only thing | heard -- 1 had heard
two rounds.

MV: Okay.

JH: And then -- then he fell back. And
then the last point I saw him was laying right
here on the -- on the carpet.

MV: Okay. Okay.

Any questions of this? Question? Okay.

So just to clarify. You had thought that
Mike had been stabbed then, right?
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JH: Correct.
MV: And that"s why you fired?

JH: Well, originally I -- 1 fired because
he was -- he was In a stabbing motion.
MV: Okay.

JH: And | believed he was directly
intending to stab Mike.

MV: Okay.

JH: And then as the knife came all the way
down, 1 thought Mike had been stabbed.

MV: Okay.

JH: And then he went back -- or then the
subject went back 1In the house.

MV: Okay. All right. Very good.

Yeah? Anything else? Dave? Okay.

JH: 1 was at the wheel, the wheel
submachine gun, 223 caliber.

MV: And you were (INAUDIBLE) from him?

JH: Yeah.

MV: Okay. All right.

Anything else, Dave? Okay.

We"l1l go ahead and conclude the interview
here, the walkthrough, and i1t"s now 0403.
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MV: Okay. Today"s date i1s the 26th of
August, "03, 1t"s now 2346 hours. And I"m going
to interview Bill Schierman. And his serial
number i1s 2347. Bill was a less than lethal
shooter at the incident in Camarillo. Excuse me.

Bill, why don"t you go ahead and try to

tell me 1n your own words what transpired tonight
and then 1°11 kind of iInterject and ask you some
other questions to clarify some things.

BS: Okay. We got a call. Well, actually
I -- before we got the less lethal callout, 1 was
contacted by Mike Rowland, who told me that there
was a pursuit in Camarillo or i1t ended iIn
Camarillo. Suspect in the pursuit fled to a house
and either slashed or stabbed a deputy and went,
barricaded himself into a house.

He was not at the scene at that time. He
told me that he was on his way there. A while
later, maybe twenty, thirty minutes, there®s --

there was a SWAT callout that -- that came out and
respond to the -- the barricaded subject In
Camarillo.

MV: It was an all-call case type thing?

BS: Yeah. To all --

MV: Okay.

BS: -- the SWAT guys. 1| was at the
funeral so actually | stayed there a little while.
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MV: Okay.

BS: So I didn"t actually get to the -- to
the callout until a little less than an hour
later. When I showed up, I was immediately tasked
with going and doing a diagram of a house that was
almost i1dentical to the suspect"s. They had
located a house on Rowland. 1[It was in like four
or five streets down on the west side of the
street that was -- looked, appeared to be the same
floor plan as the suspect"s. So | went over
there.

MV: Who (INAUDIBLE) at that time?

BS: That was Sergeant Lareva.

MV: Okay.

BS: And I went over there with Deputy
Gomez and | think 1t was Deputy Wright.

MV: John Wright?

BS: John Wright. So I --

MV: Okay.
BS: 1 drove over to that address. | was
met there by -- who was the senior deputy that was

involved i1In the critical incident down at Magu
Rock?
MV: Oh, Jason Stevens.
BS: 1 was met with -- by Jason Stevens.
MV: Okay.
BS: We went to that address. 1 don"t
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remember what the numbers were.

MV: Okay.

BS: We drew -- I drew up a floor plan, top
or a bottom, top. Went back to the command post,
put the floor plan on -- on a diagram. At that
time they were talking about wanting to put a -- a
throw phone i1into the residence. (INAUDIBLE).

MV: Do you remember who was talking about
that?

BS: I heard i1t on the radio.

MV: Okay.

BS: No, I"m sorry. Sergeant Lareva told
me that.

MV: Okay.

BS: And they were also discussing it on
the radio.

MV: Okay.

BS: 1"m going to go back a little bit.
Right when 1 showed up, 1 was told basically the
same thing, that there was a suspect who
terminated the pursuit at the residence. He -- he
had slashed one of the deputies, lunged at another
deputy. He was 0C"d. He went into the house.
And the suspect, and who they thought was his
father, his elderly father, were -- were In the
house. Okay?

I drew a diagram. They were talking about
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doing a floor plan. 1 was tasked with going to do
a scout on the residence to see i1f I could find a
suitable window, a safe window where we could
throw in a -- a throw phone. The throw phone has
cameras on 1t so we can again even tell 1f there"s
also was another way for the suspect to
communicate with, with the hostage negotiator.

So I went from the command post, 1 went
southbound down Rowland and 1 met Sergeant Miller,
who was at the house just north of the -- of -- of
the suspect®s house.

MV: Okay.

BS: He told me that between the house that
we were standing at and the suspect®s house, and
between the suspect"s house and the house just to
the north of i1t, there were some boards that were
broken out of a fence and that"s one of the ways
how the perimeter team was keeping tabs on the
suspect i1f he had to flee out the backyard. So he
asked me to go in the backyard, number one, look
and see 1f -—- 1T we could throw a throw phone.

But also number two, see i1t the hole was big
enough where we could put an arrest team and put
an arrest team through the backyard if we had to.

MV: So this would be on the north side of
the backyard then you®re talking about?

BS: The north side of the backyard.
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MV: Okay.

BS: 1 went back there with Johnny Steele.
Is that his first name, Johnny? | think 1t"s John
Steele. John Steele was my cover.

MV: Okay.
BS: We went back there. 1 saw the open --
the open -- the open fence. 1t was -- had to be

about ten feet, ten feet wide. Eight, ten feet
wide. Plane big enough for a team to go through.
That was the first time that | saw the suspect®s

house. |1 saw that all the lights on the -- on the
bottom floor appeared to be on. They had
shutters. | saw shutters that was at the

northeast corner of the suspect®s residence. The
lights were on in that little den area. He had
wood shutters that were shut. And I could see
that there was a -- there was a kitchen window, 1t
was like a bay window. 1 could see lights coming
out of that. And that was on the east side of the
house, the back side of the house iIn the backyard.
And 1 saw a slider door.

MV: On the east side also?

BS: That was on the east side also.
All -- all i1n the back.

MV: Okay.

BS: 1 went back, told Sergeant Lareva
what -- what we had. When I was back there --
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when 1 was back there looking at i1t, the
suspect -- people were talking about what the
suspect was moving. The suspect was moving over
here, the suspect was moving over here. The
different parts of the lower house.

MV: Somebody*s actually scouting. | mean,
keeping an eye on (INAUDIBLE).

BS: Yeah. They -- they had perimeter
people all around.

MV: Right.
BS: All around the house.
MV: Okay.

BS: And they could see him through
different parts of the window.

MV: Okay.

BS: And they knew that they could even
see, actually i1dentify it was the suspect or they
could 1dentify his old man or they could say that
there was movement. And -- and there was movement
all around the downstairs and the upstairs.

MV: They could actually differentiate
between the suspect and his dad then?

BS: Yeah.

MV: Okay.

BS: Sometimes. Sometimes they just said
movement. Most of the time they said 1t was the
suspect or the suspect"s dad.
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MV: Okay.

BS: 1 can hear the person yelling iInside,
who they said -- people were identifying him as
the suspect, was now yelling.

MV: Could you hear what he was yelling
about?

BS: No. Some -- 1| heard at one point he
yelled something to the effect of you guys are --
are all out here burning on overtime or something
like that. But they were -- some things that he

was saying they"d relay on -- over the radio what
he was saying.
MV: Okay.

BS: He -- they relayed that he wasn"t
going to prison, they relayed -- they relayed
something. He made a statement, something to the
effect of now 1t"s my turn to -- to hurt you guys.
They were relaying stuff like he -- that --
something about Deputy Rodarte, like Deputy
Rodarte raped him or -- or something like that.

When 1 was in the backyard that first
time up on the scout watching the -- watching the
room, I -- I got an i1dea what i1t was. |1 went back
and 1 talked to Sergeant Miller. Sergeant Miller
asked me to go and see 1If -- back and -- and look
at the sliding glass door to see i1f we could get a
team up close to that sliding glass door. So |
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went back to the sliding glass door. |1 mean, back
to the -- the house that was just north of the
suspect”s house.

MV: Okay.

BS: And I was looking back through that
hole In the fence.

MV: Right.

BS: And while 1 was back there, the
suspect and the father came out the back sliding
glass door. |1 have to go back a little bit more.
When 1 went to do -- do my scout, when 1 left the
command post to go do my scout initially --

MV: The Ffirst time?

BS: The first time.

MV: Okay.

BS: When 1 left the command post, okay --

MV: Okay.

BS: -- to go do my scout, I knew there was
a guy that was running ar- -- 1 can hear on the

radio that he"d been running all around the house
with a -- with a knife. So I took a forty

millimeter less lethal gun and didn®"t -- Johnny
Steele had -- had a lethal. So he would have been
my lethal cover.

MV: Right.

BS: So I had the forty millimeter with me.
MV: Okay.
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BS: Forty millimeter has a little -- one
of those optical sights on it.

MV: Okay.
BS: The suspect and the father came out
and when the suspect came out, they were -- the

suspect had a flashlight and he was shining the
flashlight back 1n the -- in the backyard and 1
assumed he was looking for sheriff department
members back there. 1 couldn®"t hear what he

was talking to his father about, but the suspect
was -- he had this knife that was gigantic. It

was -- 1t had to have at least a foot blade on i1t.
It -- I mean, you -- | could -- 1 was about --
you"d have to go out and actually measure 1t.

I - 1 had --

MV: So you"re still in the backyard and at
the house north --

BS: Yeah.
MV: -- of the location?
BS: 1 was probably about twenty-five -- 1

was probably thirty, forty feet -- feet away from
the guy.

MV: Okay.

BS: The fence with the hole 1n i1t, | was
about five feet back from that. Backyard that 1
was i1n was totally dark but 1t had the light over
there so 1 assume that | was kind of, you know,
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concealed.

But he was -- they were about five feet out
from the sliding glass door. The old man and him
were talk -- the old man, who was his father I™m
assuming, and the suspect were talking and the
suspect was -- was shining his -- his flashlight
around. And they had -- sometimes they separated
maybe a couple feet and sometimes they didn"t.

Over the radio, De Los Santos said — asked,
said 1f we can -- 1T there 1s a time where we
can —- 1T we can take the suspect into custody or
we can create separation between the suspect and
the father, he wanted us to do 1t. There was

such a small gap i1n between the suspect and -- and
the -- and -- and --

MV: Father.

BS: -- the father.

MV: Okay.

BS: And they were so close to the house
and the fact that the guy was obviously bizarre
"cause just by the way he was acting and things
that he was saying and say -- or reportedly
saying, | didn"t hear everything, that I was
unsure 1f my forty millimeter round was going
to have any effect on him and 1 didn*"t want to
have -- shoot him with a forty millimeter round
and have both him and his father get back into --

10
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In —— inside the house.
MV: Uh-huh.
BS: So we just let him go. We went -- him
and the father walked back into the house.
MV: Did you say -- do you hear anything
about what the father was saying at all?
BS: No. They were talking too low.

MV: Okay.

BS: But he was waving this knife around.
It was -- 1t was like -- 1t —- 1t was like he
was making slashing motions and it was -- 1t was
like -- 1t was like he was slashing i1t at -- at
invisible people or -- or invisible objects the
way he was moving it around.

MV: Uh-huh.

BS: He was just like, he was going like
this and 1*m -- 1"m making chopping motions in --

in the air and he was like shining his flashlight
around. And --

MV: Uh-huh.

BS: -- so they went back in the house.

MV: Did he ever make any movement towards
his dad or anything?

BS: No, no. |1 never got the -- 1 never
got the -- the feeling that his dad -- I never got
the feeling that he was going to immediately
attack his father.
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MV: Uh-huh.

BS: 1 thought that the suspect®s mood or
the suspect®"s behavior could change because he was
so irrational and --

MV: Sure.

BS: And -- and that he could have changed
any time and his father would -- 1 mean, you know
what I"m saying?

MV: Yeah.

BS: That any time that his father could
become 1In jeopardy. Just because he wasn"t iIn
that particular time 1 didn"t have any reason to
think that he would or would not be at a later
time.

So they went back in the house. So we went
back with Sergeant Miller and we came up with a --
a basic game plan on a way to try to take the
suspect iIin -- Into custody. And what we were
going to do 1s, we were trying to secrete a couple
people iInto the backyard; two people to watch
through a side window. They had the blind that 1
talked about earlier, the wood blinds --

MV: Uh-huh.

BS: -- which was on the northeast corner.
You could see through those blinds into the
residence. So while those two people were looking
at there, another two or three people would try to

12



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

CONFIDENTIAL

sneak up to the sliding glass door. Number one,
what we wanted to do was try to surprise the

suspect and -- surprise the suspect enough where
we can use less lethal means to take him into
custody.

MV: Uh-huh.

BS: We talked about what happens i1f his
father comes out. We talked about that we wanted
to get separation between the father and -- and
the -- and the --

MV: Suspect.

BS: And the suspect 1f -- 1T we could
because once that happened, we have a lot more
options open to us. Because -- because of he"s
old, there were some things, like we may not want
to put any gas into the house to drive the suspect
out because -- because of the -- the elderly
father.

MV: Sure.

BS: So while we finished making this plan
and we -- we specifically talked about what
happens 1f the father comes out and the suspect
doesn"t and we were going to try to -- we were
going to try to take the -- the father and get him
out of the problem 1f we could.

Right at the -- when we finished that plan,
somebody said on the radio that the suspect --
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that the father came out with a flashlight and he
was looking around 1In his backyard. Short time
after that, they said the suspect was coming out.
And they talked about on the radio that there was
a Fifteen-foot separation between the suspect and
the father and that the father was a good fifteen,
twenty feet from the residence and now the -- the
suspect was fifteen to twenty feet from that open
door. And short time after that, they said that
both the suspect and the father were looking
towards the Number 4 side of the house, which
would have been the south side.

MV: Uh-huh.
BS: So we immediately walk -- went over to
the -- went over and -- and -- to the north side

of the house where we were looking through that
open hole 1In the fence.
MV: Okay.
BS: And I was the first person that --
MV: Was Steele still with you?

BS: Huh?
MV: Who was with you, Steele?
BS: No. Now it"s -- 1t"s -- when we made

this plan, Steele was there but the primary team
was myself, Rowland, Eddie Reyes, Johnny Wright,
and Dave Nickles. Dave Nickles was less lethal, 1
was less lethal, Rowland was my cover, he also had
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a flash bang with him. Dave Nickles had the
pepperball gun, which 1s a different less lethal
system to use. And Johnny Wright, 1 believe was
lethal and then there was John Miller, who -- who
just had a lethal.

So we went up to the -- to the -- to the
hole In the fence and I looked around and I saw --
I saw the suspect probably about fifteen feet away
from the sliding glass door on the south side of
the residence. Okay? So residence and -- and --
and residence iIn the north, suspect"s house, okay?
Hole -- there"s a hole 1n the wall at the backyard
between the two properties. | saw the suspect
looking to -- south 1In the backyard about fifteen
feet away from the -- the glass door and the
father was a good fifteen feet beyond him in -- in
the backyard looking at -- at the backyard.

So we thought that we had some pretty good
separation where -- where we could try to take the
suspect into custody, the father wouldn®"t be
jeopardized, and we knew we could get to -- to the
father. You know, no matter what, we knew we
could get to the father before he could get back
in the house. "Cause he had such a hot, such a --
a -- or at least I knew, there was such a -- a big
distance, thirty feet for the old guy.

MV: Uh-huh.

15



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

CONFIDENTIAL

BS: 1 knew 1 could®"ve made 1t to him
before he could®"ve made i1t to the house.

MV: What were they looking at when they
were looking towards the south?

BS: 1 don"t know. They were talking.
But --

MV: Uh-huh.

BS: -- 1 -—- 1 don"t know what they were --
what they were looking at.

MV: Okay. Was there a team on the south
side of the house?

BS: Yeah. But I don"t know who that was.
I know now who 1t was. It was --

MV: Uh-huh.

BS: -- Marco and Hajducko. But I don"t --
at -- at that time, 1 didn"t know where they were.
I knew the house was contained.

MV: Uh-huh.

BS: But I didn"t know where anybody was
at.

MV: Okay.

BS: When they were both looking and
Rowland was right behind me, 1 told Rowland to
throw the flash bang. Rowland threw the flash
bang and what we wanted to do was we wanted to
try to -- what 1 wanted to do, was | wanted to try
to surprise the suspect enough where -- and put

16



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

CONFIDENTIAL

him In -- In so much stress that he"d go to the
ground. And we -- we"ve thrown flash bangs at
people before and they immediately drop to the
ground. So Rowland threw the flash bang, it
landed pretty much right where the glass door was.
And the flash bang went off, flash bang has like a
heat explosion.

MV: Right, uh-huh.

BS: And a big flash of light. Suspect
turned around and started walking towards the
house. Now this was all -- like almost
instantaneously. He didn"t drop, he didn"t --
iIt"s almost like he didn"t react other than the
fact that he was going to turn around and go back
in the house.

Suspect turned around and started going
towards the back of the house. When he was about
maybe five feet from the glass doors, I -- 1 —- 1
fired my forty-millimeter round at him and 1 —- 1
saw It hit him square in his chest. 1 mean, it
could have been off to one side or not, but I saw
It hit him in -- 1In his upper body.

MV: Uh-huh.

BS: And he didn"t even flinch, didn"t move
one bit and that"s the first time I°ve ever seen
anybody not, at least even flinch from a -- from a
less lethal hit.
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MV:  Hmm.

BS: And he walked inside and -- and he ran
inside the house. As soon as I hit him, I was up
and | started moving across the lawn, trying to
get to the old man "cause now the old man was

starting to come towards the -- the father was
starting to come towards the sliding glass door.
MV: Uh-huh.

BS: When I got to the sliding glass door,
it was still open and I got kind of nervous. |
knew Rowland and directed team were behind me, but

I didn"t -- I couldn®"t see the suspect anymore.
So when 1 went by the -- when 1 went by the glass
door, I put my -- my forty millimeter less lethal
gun out like a -- like to block.

MV: Uh-huh.

BS: There was like venetian blinds and
some -- there was something coming, some type of
blinds that were coming down.

MV: Uh-huh.

BS: So I couldn®"t -- I couldn™t see in it.

And 1 was afraid this guy was going to come out
with his knife. Well, right when 1 got even

with -- with the -- with the glass door, 1 saw him
and 1 don"t know what he done -- In the iInside, it
was only a few seconds, but now he was coming out
to assault us. He came out of that sliding glass
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door and he was probably only like three feet from
me.

MV: Uh-huh.
BS: And he was slashing that knife around
and -- and making like stabbing motions. And I

turned around and I saw Rowland come right behind
me and Rowland was just as close as I was and |
grabbed the old guy and tried to push him back
away and I saw Rowland. | turned around and | saw
Rowland start to back up. He started backpedaling
and he fired, 1 think twice, maybe three times. |1
saw twice for sure.

MV: Uh-huh.

BS: It was like bam, bam. And then that"s
when 1 grabbed the old guy and 1 pulled him back
to -- there"s a -- | think 1t"s a jacuzzi, there's
something that was raised right in there. 1 don"t
know 1f 1t"s a jacuzzi or not. And I pushed the
old man back there, pushed him down to the ground.

MV: Uh-huh.

BS: And the -- the old guy was -- was mad
at me, he called me an asshole. And then two
other guys came over and helped me handcuff him
and I heard -- 1 heard a couple other shots and
then there was like a pause and then 1 thought I
heard another shot too.

MV: Uh-huh.
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BS: So I don"t know where that came from.

MV: Okay. What happened then?

BS: Suspect -- when I left -- whoever took
the -- the old -- the old man from me, 1 looked up
and 1 could see. Now | could see inside the
kitchen. He was laying down on -- on the ground
In his -- there was a SWAT officer with him. 1
don"t know who that was and 1 heard somebody on
the radio ask for a -- for the -- the paramedics
to come up.

MV: Okay.

BS: The paramedics, | don"t -- he must
have been standing pretty close by, "cause he was
there within like fifteen or twenty seconds. But
everything kind of like freeze-framed. | saw the
deputies, they were handcuff him. Whoever the
SWAT guys were that were with the -- the suspect,
they were handcuffing him. As soon as he was
handcuffed, myself, Eddie Reyes, Dave Nickels, and
Michael Marco, and 1 don"t know where Michael

Marco came from. | think he came from a perimeter
position.
MV: Uh-huh.

BS: We went past the suspect and we
cleared the rest of the house to make sure that
there was no -- we -- we didn*"t know if anybody
else was iIn the house. Just a security sweep.
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And when we came back down, the paramedics and
our -- our team medic was -- was with the suspect.

MV: Okay. When you went by that sliding
glass door --

BS: Right.

MV: -- you say you put your gun up?

BS: I put my —- 1t"s —- i1t"s a forty
millimeter, so 1t"s about like that, right?

MV: Right, uh-huh.

BS: And i1t looks like the old military
M203 grenade launchers, right?

MV: Okay.

BS: 1 -- 1 had 1t in my hand like this and
when 1 went back, 1 thrust i1t into the -- towards
the window, not into the window, but so i1t was
like -- only like a foot away from the glass
door®s opening.

MV: Uh-huh.

BS: Because | wanted that as a barrier. |
wanted something, a physical barrier. Because
that knife, you have to see the knife. And you
saw him slash -- slashing that knife around, that
was a very intimidating looking knife. And I
wanted a barrier because | didn"t know where he
was. | wanted a barrier between that guy and me
so 1l —- 1 didn"t get cut. And so that"s why 1 put
my barrel, 1 pointed my barrel at the door iIn case
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he did come out --

MV: Sure.
BS: -- 1 had a barrier.
MV: Sure.

BS: So, but he didn®"t actually come out
until 1 was just past the -- past the door. But

he had came -- within seconds, he had turned
around and he -- and he came back out to assault
us, which 1s actually -- considering that he was

flash-banged and considering the fact that he was
hit with a less lethal, 1 -- that"s -- that"s
pretty -- that i1s pretty -- pretty focused tactic

iIf you —-

MV: Uh-huh.

BS: 1 mean, it"s not something that you
can just -- you know what I"m saying? He turned a

retreat into attack almost instantaneously as soon
as he got iInside that house.

MV: Okay. When he -- when you went past
that door, that sliding glass door where the
opening was --

BS: Right.
MV: -- and he came out, okay?
BS: Right.

MV: Show me again how he had the knife.
BS: He had -- he was holding the knife
like In his hand.
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MV: Okay.

BS: And i1t was like -- i1t was like the
blade that was -- i1t was sticking up.

MV: Okay.

BS: 1t was like -- he was holding i1t like
you would slash 1t, not like you would stab i1t.

MV: Okay.

BS: AIl right? So if I™m —— 1f I™m
holding my hand straight out of my fist, that --

MV: Did you --

BS: -- the blade part is with his thumb,
on the thumb side of his skin.

MV: Okay.

BS: All right?

MV: Okay.

BS: And he was slashing it like -- like
making X*s. | may mean, not exact X"s.

MV: Sure.

BS: But that"s -- that"s the -- the -- the
way that he was slashing. He came out to attack
the officer. There was no doubt 1n my mind that
he came out to stab, to try to stab one of us or
try to slash one of us.

MV: Okay. As you go by and you, obviously
you bring that gun down at some time as you"re
passing by, you see him come out that door, how
close 1s he to you?
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BS: Like two feet, 1T that.

MV: Okay.

BS: Probably a foot away. Probably a foot
from -- from the end of my less lethal gun. And
the less lethal gun maybe gives me an extra foot
and a half of reach off -- off of my arm. 1 mean,
he was right there. | mean, we"re in a room

that"s probably, 1 don*"t know, 8 by -- by 6 feet
wide, you know? And 1f | was sitting at the end
of this table, | mean, that"s where the door 1is,
only three feet away.

So there was a -- there was a barricade,
It -—- | guess you"d have to look. | thought it
was a jacuzzi. There®"s something raised In there
and that focuses all the foot traffic. You had no
choice. You couldn"t -- you couldn®t swing around
that door wide without tripping over that.

MV: Exactly.

BS: It had --

MV: Yeah.

BS: It had to -- 1t pushed In close to the
house.

MV: Right.

BS: And i1t"s like right when I got next to
that door, that"s when he -- that"s when he came

out launching.
And Rowland was so close also that Rowland
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had to -- had to -- had to start backpedaling
"cause | could see Rowland. | knew exactly. When
he started backpedaling, he was trying to create
distance from -- from that, from the suspect
because he was on the move towards us.

MV: Okay. So Mike was right behind you
then?

BS: He was -- he was within probably three
feet, two feet from me.

MV: And he was your cover then?

BS: And he was my cover. SO --

MV: And --
BS: -- and everything -- everything didn"t
stop. Everything -- everybody was continuing to

move forward. So when the guy came out, 1 was
right here at -- right next to the sliding glass
door. When the guy came out, | can either move
forward and Rowland continued to move with me too.

MV: Uh-huh.

BS: So 1t -- 1t -- Rowland took the place,
you know what I"m saying?

MV: Uh-huh.

BS: Rowland was now in my spot. When 1
first saw him coming out, now that"s where Rowland
was.

MV: Uh-huh.

BS: Only a couple feet away from that
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door.

MV: Okay. And Rowland had the Galil 2237?

BS: He had the Galil, right.

MV: And how many rounds do you think he
fired?

BS: I think he fired two rounds. Now,
I heard -- 1 heard a couple, three rounds and then
I -- there was a pause and then 1 heard another
round go off and I don*"t know where that came
from. Now, that could have been from the
pepperball gun. 1 know that somebody shot the
pepperball gun or --

MV: Uh-huh.

BS: Because you could smell the pepper
In —- Inside the house.

MV: Uh-huh.

BS: But I don"t know where that third shot
came from.

MV: Okay.

BS: I saw him -- I saw -- 1| physically saw
him shoot the guy twi- -- twice.

MV: Okay.

BS: | mean, it was -- they were within two
feet of each other and --

MV: Okay.

BS: And I saw him, 1 saw the gun go off
twice. And then that"s when I -- | grabbed the
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old man and we started pulling him back from

the --

MV: Okay.

BS: In the house.

MV: When you see his -- Rowland shoot him
twice --

BS: Right.

MV: -- does he go down to the round or is

he still standing?

BS: He doesn"t go down to the ground. He
backs up and he"s shot. He"s shot at -- he"s shot
outside that -- that door, right?

MV: Okay. He"s already outside the door

then?

BS: He"s outside. He -- he"s come through
that door. Now he®"s at the threshold or maybe a
couple inches far -- he"s not much further than

that. | mean, but he"s broken the plane of that
door.

MV: Okay.

BS: Not by much. But when I -- 1 saw
him fire twi- -- once | saw him fire twice, 1
didn*t --

MV: Uh-huh.

BS: -- see the suspect -- | don"t remember

what the suspect did. |1 don"t remember seeing him
drop. | remember --
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MV: Uh-huh.

BS: -- he was laying inside the kitchen
and I know that"s not where he got shot. He got
shot 1n -- iIn the threshold of -- of that door.

MV: Uh-huh.

BS: 1 mean, he may have been a couple
inches out, but that"s where he got shot.

MV: Okay.

BS: But I don"t remember seeing him drop
and | don"t remember seeing him backpedal.

MV: Okay. Your focus was turned to the
old man.

BS: Yeah. But you know, 1 -- like | said,
I remember seeing him. 1 remember seeing Rowland
shoot the guy.

MV: Uh-huh.

BS: But I don"t remember seeing -- 1 don"t
remember what the suspect did.

MV: Okay.

BS: 1 mean, "cause I -- like | said, 1
was -- | was looking right there at him.

MV: Yeah.

BS: I just don"t remember what the suspect
did.

MV: When you -- you were passing by and
you see the suspect come out, is there any talk
between let"s say you and Rowland? I mean, like
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watch out or anything like that?

BS: No.

MV: Did you hear that or anybody say
anything like that?

BS: No.

MV: Like --

BS: This all happen --

MV: Like here he comes or --

BS: No.

MV: No?

BS: This all happens within -- the
whole thing happened within two sec- -- | mean, it
was -- 1t was so fast. Two seconds, three
seconds.

MV: Okay.

BS: No.

MV: Okay. Okay. Anything else, good to
go~?

BS: No. Just one thing that I wanted to
bring up 1s that when we -- when we attempted to
take the suspect Into custody and -- and try to

get that separation between the father and son, we
didn"t say anything. And we threw -- we didn"t
give him any commands, we didn"t do anything.
Because we were afraid that as soon as we gave him
those commands, that he would either flee into the
house or he would flee towards his father. And we
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threw the flash bang. There®s a delay iIn those
flash bangs, there"s like a second and a half.

And that"s why we threw that first because that
was the thing that dictated our time for attack.

MV: Uh-huh.

BS: So if we would have shot him with the
less lethal, he would have heard the round and
maybe the less lethal round wouldn®"t — maybe
the -- the flash bang round wouldn®"t have had
enough time to have i1ts effect before he got back
in the house.

MV: Uh-huh.

BS: And we wanted everything to happen at
once. We wanted him -- we wanted to be able to
have -- we wanted to be able to hit him with two,

two things. With -- with two, two options before
he had a chance to get back iIn the house.

MV: Uh-huh.

BS: Which i1s a flash bang and -- and
the -- and the forty millimeter. So that"s why we
threw the flash bang first because that takes a
while before -- a second and a half doesn"t sound
like a long time but 1t -- | mean, but 1t"s enough
for him to run away.

MV: Sure, sure.

BS: That"s -- that"s 1it.

MV: Okay. All right.
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We" 1l go ahead and conclude this interview.

It s now 0013 hours.
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